
Helena Solana: ÇEl 2020 vam tenir m�s de 600 nous

empadronats a Castell�È

ÇAquest mandat, ens hav�em proposat iniciar la reforma de la zona

comercial Sant Mori d'EmpuriabravaÈ, diu la quar ta tinent d'alcalde

Helena Solana (Castell� d'Emp�ries, 1972) �s llicenciada en Ci�ncies Econ�miques i Empresarials per la UAB.

Empres�ria del sector comercial d'Empuriabrava, treballa al negoci familiar. �s regidora per ERC-AM des del

2015 i �s la quar ta tinent d'alcalde de l'equip de govern de Castell� d'Emp�ries.

�s la responsable de Promoci� Econ�mica, Comer�, Fires i Mercats, �mbits que s'emmarquen dins l'�rea que

encap�ala: Promoci� i Desenvolupament del Municipi. Pot presumir de viure en un municipi Çamb atractius

complementarisÈ. Ho descriu aix�: ÇSom una destinaci� tur�stica cultural al centre hist�ric, l�dica-espor tiva amb

canals navegables a Empuriabrava, i natura al Parc Natural dels AiguamollsÈ.

Promoci� i Desenvolupament del Municipi, sens dubte una �rea de gran pes a Castell� d'Emp�ries i

Empuriabrava. Quina �s la clau de la gesti� d'aquest �mbit al municipi?

Penso que la meva �rea, com moltes altres �rees de l'Ajuntament, requereixen, a m�s d'una planif icaci� en el

mitj� i en el llarg termini, d'una implicaci� absoluta en el dia a dia. La situaci� que estem vivint �s complexa,

tamb� per a la gesti� municipal. Cal planif icar, per�, alhora, cal estar preparats per prendre decisions de manera

�gil i r�pida pels canvis que sorgeixen amb molt poc marge de maniobra. Diria que la clau per a una bona gesti�,

com en la vida professional per tenir �xit, �s creure en all� que fas i fer-ho de la millor manera possible, i

gaudir-ne.

El rumb del pressupost municipal ha hagut de virar cap a direccions diferents de les quals coneix�em f ins ara?

Estem vivint una situaci� que afecta directament la salut de les persones, aqu� i a tot el m�n. Les mesures que

s'han hagut de prendre han tingut un impacte directe en una crisi econ�mica i social. S�n moltes les persones

que ho passen malament, hi ha preocupaci� i malestar en molts sectors i els ajuntaments som l'administraci�

m�s propera. Per aquest motiu, el pressupost d'aquest any l'haurem d'anar ajustant a les necessitats socials i

econ�miques del moment, per ajudar els nostres ve�ns.



Quin �s l'estat de salut de l'economia castellonina?

L'Ajuntament, tot i que aquest any veur� una reducci� impor tant dels ingressos, disposa d'una situaci�

econ�mica i f inancera satisfact�ria, amb romanent i un nivell d'endeutament molt inferior al m�xim

d'endeutament perm�s a les administracions locals. Aix� ens ha de permetre continuar amb les inversions que

hav�em previst realitzar i atendre les urg�ncies socials i de car�cter socioecon�mic que vagin sorgint.

Sense festes ni gaire activitats programables, es genera un f inan�ament nou per cobrir necessitats derivades

de la pand�mia?

Si b� �s cer t que no podem celebrar festes com les ten�em enteses f ins ara, com m�s multitudin�ries millor, no

deixem de programar activitats adaptades a les mesures actuals. Crec que �s impor tant mantenir activitats al

municipi, encara que sigui en format redu�t. Un exemple, poden ser les visites guiades amb tast de producte local

que aquests dos caps de setmana de conf inament municipal hem fet per als residents. El 2020, v�rem destinar

aproximadament 1,3 milions d'euros a mesures per reduir l'impacte de la Covid-19. Aquest any continuem amb les

bonif icacions i concessi� de subvencions als colálectius afectats i tenim marge per prorratejar les taxes en

funci� de les necessitats.

Hem tancat un any que s'ha cobrat un alt cost econ�mic i social. Quins s�n els reptes per a la recuperaci�

econ�mica i social al municipi?

El principal repte �s la reactivaci� socioecon�mica, i �s en el que estem treballant. Hem de dinamitzar i

promocionar l'economia local, donar a con�ixer els valors del municipi aqu� i a fora. Hem de trobar f�rmules per

tal que els locals buits, m�s d'una trentena nom�s al centre hist�ric, siguin atractius per als emprenedors. Una

dada positiva �s que el 2020 vam tenir m�s de 600 nous empadronats al municipi, majorit�riament de

nacionalitat francesa.

Com es preveu la Setmana Santa?

La situaci� a tot Europa segurament ser� cr�tica f ins a l'abril. Aix� fa que el primer trimestre de l'any, que el

destin�vem a promocionar la destinaci� en f ires internacionals de renom com la Boot de D�sseldor f, la ITB

Berl�n, i amb accions a Amsterdam, Anvers i Estocolm, probablement es posposaran. En tot cas, si la situaci�

ens ho permet, anirem a les f ires destinades a un p�blic de proximitat. La Fira del Vaixell d'Ocasi� hem de veure si

es podr� realitzar aquest any. Per al sector n�utic, �s molt impor tant aquesta f ira i atrau molts visitants i



compradors. El Via Crucis i el Vermut de Rams, que organitzen diferents associacions del municipi, esperem que

aquest any es puguin celebrar, aix� com les competicions espor tives durant la temporada. Estem treballant tant

des de Turisme com des de Promoci� Econ�mica en campanyes de promoci� i dinamitzaci� del municipi.

Qu� la va motivar a implicar-se en la pol�tica municipal?

Comen�ava l'any 2001, quan vaig entrar a formar par t de la junta de l'Associaci� d'Empresaris Tur�stics de

Castell� d'Emp�ries i Empuriabrava. L'estima al poble, on continuo el negoci familiar, �s el que em va motivar a

entrar en pol�tica.

Qu� li agrada m�s de ser regidora?

Apor tar idees i treball per millorar el municipi.

I el que menys?

Els terminis per veure projectes acabats.

Quin �s aquell projecte del qual se sent m�s orgullosa?

Tenir creada l'Ag�ncia de Promoci� i Turisme.

Quin projecte creu que no ser� possible?

Aquest mandat ens hav�em proposat iniciar la reforma de la zona comercial Sant Mori, i veurem si ho podrem fer.
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